
Carl F. Price, 'What Is a Hymn' [Paper of the Hymn Society of America, 1937] 

A Christian hymn is a lyric poem, reverently and devotionally conceived, which is designed to be sung 
and which expresses the worshipper's attitude toward God, or God's purposes in human life. It should 
be simple and metrical in form, genuinely emotional, poetic and literary in style, spiritual in quality, 
and in its ideas so direct and so immediately apparent as to unify a congregation while singing it. [Used
by permission.]

The essential ingredients of this definition are: 

1. a metrical poem
2. reverent and devotional in nature 
3. poetic and literary in style
4. spiritual in quality
5. expresses the worshipper's attitude toward God
6. unites the congregation who SINGS it.

"To sing is to pray twice." -- St. Augustine

Карл Ф. Прайс, «Что такое гимн», Американское общество издания гимнов, 1937г.

Христианский гимн представляет собой лирическую поэму, благоговейно и молитвенно 
осмысленную, предназначенную для пения и выражающую отношение молящегося к Богу, а 
также Божьи намерения в человеческой жизни. Гимн должен быть прост и размерен по форме, 
искренне эмоционален, поэтичен и грамотен по стилю, духовен по качеству; смысл гимна 
должен восприниматься настолько прямо и непосредственно, чтобы он мог объединять церковь,
поющую его.

Важнейшими составляющими в этом определении являются:

1. рифмованный стих
2. благоговейная и молитвенная природа
3. поэтическая грамотная форма
4. духовное качество
5. выражает отношение молящегося к Богу
6. объединяет церковь, поющую гимн

«Петь — значит молиться дважды» — Августин.


